
                                                                        

                                                              Z á p i  s          č. 7/2020 

                                                     ze schůze předsednictva SPOV ČR 

                                                     konané dne 5. listopadu  2020 pořádané on-line ze zasedací   

                                                     místnosti  hlavní kanceláře ODS v Praze, Truhlářské ulici. 

 

Přítomni: Veronika Vrecionová, Věra Libichová, Jarmila Smotlachová, Jaroslav Havel 

On-line:   Jan Florian, Václav Bešta, Jiří Řezníček, Jitka Bovšková Nová, Luboš Peterka, Pavla 

                 Chadimová, Radan Večerka, Rostislav Kožušník, Jana Liberdová 

Program: 

1) Organizační záležitosti 

Veronika Vrecionová:  

- seznámila přítomné s aktuální situací v nouzovém stavu, poděkovala  přítomným členům 

předsednictva a krajských organizací za připojení on-line na toto zasedání a tím využití 

další možnosti komunikace v rámci SPOV ČR. 

- Vysvětlila možnosti v organizaci valné hromady SPOV ČR, která nás čeká do konce roku 

2020, z důvodu končícího mandátu současného předsednictva (5.12.2020) 

- Všem členům SPOV ČR byla prostřednictvím krajských organizací zaslána pozvánka na 

valnou hromadu, konanou 3.12.2020 v Hlavenci, okr. Praha východ. 

- Valná hromada by měla hlasovat o doplnění Stanov SPOV ČR o „čestné členství“ a 

„hlasování per-rollam“, zároveň by měla zvolit nové předsednictvo a revizní komisi. 

- Vizitky kandidátů do předsednictva jsou umístěny na webových stránkách www.spovcr.cz  

- Pokud bude PS PČR odhlasováno prodloužení nouzového stavu a tím pádem bude 

vyloučena možnost setkání členů SPOV na valné hromadě osobně, budeme volit možnost 

konkrétně zákonem 191/2020 Sb. o některých opatřeních ke zmírnění dopadů epidemie 

koronaviru SARS CoV-2  

„Orgán právnické osoby může rozhodovat mimo zasedání v písemné formě nebo s 

využitím technických prostředků i tehdy, nepřipouští-li to zakladatelské právní jednání. 

Další podmínky rozhodování mimo zasedání orgánu v písemné formě nebo rozhodování 

orgánu s využitím technických prostředků stanovené zákonem, popřípadě zakladatelským 

právním jednáním, nejsou dotčeny.“ 

Přitom § 18 téhož předpisu omezuje trvání shora uvedené výjimky na dobu trvání 

mimořádného opatření při epidemii, v jehož důsledku je znemožněno nebo podstatně 

znesnadněno konání zasedání orgánu právnické osoby, nejdéle však do 31. prosince 

2020. 

- V případě nouzového stavu v ČR: 20. listopadu rozešleme e-mailem všem členům SPOV 

ČR hlasovací lístky na hlasování o změnách Stanov a volbách do předsednictva a revizní 

komise SPOV ČR – hlasování 10 pracovních dnů. Každý člen Spolku zakřížkuje 

v hlasovacím lístku u každé položky (pro – proti - zdržel se), vytiskne, podepíše a scan 

zašle zpět na e-mail spov.veronika@seznam.cz 

Za rozeslání všem členům SPOV ČR odpovídá výkonná tajemnice SPOV ČR Věra 

Libichová  

Termín: 20.11.2020 

Za zpracování agendy došlé pošty dle Spisového řádu SPOV ČR z 1.1.2020 odpovídá 

výkonná tajemnice SPOV ČR Věra Libichová 

http://www.spovcr.cz/
mailto:spov.veronika@seznam.cz


Termín: do 3.12.2020 

- V souvislosti s konáním valné hromady per-rollam navrhujeme zapisovatele Věru 

Libichovou 

Hlasování: pro 13                 proto 0                           zdržel se 0 

- Ověřovatele zápisu navrhujeme Jaroslava Havla, 

        Hlasování: pro 13                 proto 0                           zdržel se 0 

- Pro kontrolu došlých hlasovacích lístků a sčítání hlasů navrhujeme 3-člennou komisi ve 

složení: Jarmila Smotlachová, Václav Bešta, Pavel Pavlík (navržení členové se svým 

jmenováním do komise souhlasí) 

       Hlasování: pro 13                 proto 0                           zdržel se 0 

       Komise se sejde 4. prosince 2020, místo bude určeno 

 

- Myslivecký zákon – znění vládního návrhu, který by měl být nově projednán PS v 1. čtení 

do konce listopadu, pozměňovací návrhy k zákonu o myslivosti. 8 organizací žádá o 

podporu pozměňovacích návrhů, SPOV ČR byl požádán o podporu spolupodepsáním. 

 

Věra Libichová:  

- Národní konference Venkov 2020: na žádost SPOV KV, kterému připadli organizování 

NKV 2020 byla 17.7.2020 zaslána záloha na pořádání konference ve výši 200 000 Kč. 

Předsedkyně SPOV KV Pavla Chadimová byla požádána o zpracování vyúčtování nákladu 

na pořádání NKV.  

Dodavatel Předmět Faktura č.  Částka Kč  Uhrazeno dne 

     

SPOV ČR záloha             200 000,00  17.07.2020 

     

     

CZECH IMAGE tašky 20201366              38 429,60  26.08.2020 

Ing. Marcela Syrová organizace NKV 132020              20 000,00  07.10.2020 

Michal Hinda web NKV 182020              25 000,00  15.10.2020 

                83 429,60   

     

SPOV KV vráceno             116 570,40   

     

 

Částka 116 570,40 Kč bude vrácena na účet SPOV ČR 

 

- Předsednictvu SPOV ČR byl rozeslán odkaz na stránky Ministerstva zemědělství - je zde 

zveřejněn návrh Strategického plánu SZP 2021 – 2027 - stav k říjnu t.r. a je možné do 

20.11. zasílat připomínky. O připomínkování materiálu projevil zájem Jan Florian. 

Jan Florian zpracuje jako podklad pro předsednictvo SPOV ČR a zpracované připomínky 

zašle do 19.11. na e-mail spov.veronika@seznam.cz 

 

- Platební morálka členů SPOV ČR : poděkování předsedům krajských organizací za 

spolupráci při připomenutí o zaplacení členského příspěvku členům SPOV ČR, do 

dnešního dne nezaplatili: 5 jednotlivců a 3 obce, celkem nezaplaceno 7500 Kč. 

- Zaslání dopisu s poděkováním za spolupráci panu senátoru Miroslavu Nenutilovi 

Zajistí výkonná tajemnice SPOV ČR Věra Libichová 

mailto:spov.veronika@seznam.cz


- Návrh Revizní komise SPOV ČR: v souvislosti s kontrolou umístění účetních závěrek 

včetně přílohy pobočných spolků na portálu Justice RK navrhuje kontrolu zpracovaných 

ÚZ KO daňovou poradkyní SPOV za úplatu. Nesouhlas. 

 

2) Diskuse: 

Radan Večerka: připomíná návrh zákona o myslivosti a vyjádření případných připomínek 

Bude rozesláno všem členům P SPOV ČR ihned – odpovídá Věra Libichová 

Připomínky je třeba zaslat neprodleně. Pokud nebudou žádné připomínky do pondělí 9.11., 

bude tato výzva paní předsedkyní spolupodepsána. 

 

Jaroslav Havel: dnes jde do PS návrh Stavebního zákona. Doporučuje zaslat výzvu poslancům, 

aby přemýšleli o obsahu tohoto materiálu. Problém – Centrální stavební úřad.  

Dále doporučuje zaslat výzvu poslancům PČR, nabízí naformulování této výzvy. 

Odpovídá: Jaroslav Havel, Jarmila Smotlachová 

Hlasování: pro 13                 proto 0                           zdržel se 0 

 

Jan Florian: připomíná, že  příslib ministryně pro místní rozvoj, že nebudou rušeny malé 

stavební úřady nebyl dodržen. Dále je přiloženo písemné zpracování příspěvku pana Jana 

Floriana: 

Ing. arch. Florian informoval o tom, že při přípravě setkání územních partnerů ve Žďáru nad Sázavou 
21. září 2020 chtěl SPOV ČR zařadit informaci o spolufinancování projektů, podporovaných z fondů 
EU v období 2001-2007. Ředitelka věcně příslušného odboru Národní fond Ministerstva financí ČR 
Ing. Veronika Ondráčková k tomu sdělila, že příslušný materiál pro vládu je rozpracován. V té době 
nebyla na MF dokončena diskuse o jeho pojetí. Ministerstvo předpokládalo, že vnější připomínkové 
řízení bude zahájeno během listopadu. 

Proto bychom se měli připravit na to, jak v této věci dále postupovat směrem k MF, popř. i dalším 
ministerstvům, zejména MMR, v jehož působnosti je Integrovaný regionální operační program (IROP). 
Ve hře je minimální výše vlastního podílu obcí. 

V IROP mají být pole typů regionů na úrovni NUTS II (makroúroveň podle EK) uplatněny tyto 
minimální vlastní podíly obcí na uznatelných nákladech projektu: 

typ regionů NUTS II kraj 
počet obyv.  
k 31.12.2019 

počet obyv. 
v % 

min. vlastní podíl 
obce v % 

více rozvinuté Praha Praha 1 324 277 12,38 60 

přechodové     4 320 925 40,41 30 

z toho Střední Čechy Středočeský 1 385 141    

  Jihozápad Jihočeský 644 083    

    Plzeňský 589 899    

  Jihovýchod Jihomoravský 1 191 989    

    Vysočina 509 813    

méně rozvinuté     5 048 737 47,21 15 

z toho Severozápad Karlovarský 294 664    

    Ústecký 820 965    

  Severovýchod Královéhradecký 551 647    

    Liberecký 443 690    

    Pardubický 522 662    

  Moravskoslezsko Moravskoslezský 1 200 539    



  Střední Morava Olomoucký 632 015    

    Zlínský 582 555    

celkem     10 693 939 100,00  

Florian navrhl při očekávaných jednáních uplatnit požadavek, aby v mikroúrovni MAS nebo území 
působnosti obcí s rozšířenou působností (ORP) byly použity ukazatele příjmu na obyvatele, které mají 
být výstupem rozpracovaného projektu „Big data“ TU Liberec. U Prahy by se nic nezměnilo, do méně 
rozvinutých regionů by byly zařazeny podle tohoto ukazatele nejchudší „mikroregiony“ tak, aby počet 
jejich obyvatel dosáhl 47,21 % obyvatel republiky (viz tabulka výše). Zbytek území republiky by tvořily 
„mikroregiony“ přechodové. Tento návrh bude ještě konzultovat s NS MAS ČR, případně dalšími 
územními partnery.  Přítomné starosty z přechodových regionů požádal, aby si připravili odpověď na 
otázku, zda je pro ně 30% vlastní podíl přijatelný. 

Dále upozornil na odkaz na videozáznam XXIII. celostátní finanční konference SMO ČR 3. listopadu 
2020 na webu SPOV ČR (www.spovcr.cz – rubrika „Aktuality“). V téže rubrice bude také ke stažení 
upravený aktuální pracovní model rozdělení alokace pro ČR v programovém období 2021-2027 mezi 
jednotlivé operační programy. 

Ing. arch. Florian doporučil ke  stavebnímu zákonu v Poslanecké sněmovně prosadit, aby nebyly 
rušeny stavební úřady v obcích s pověřeným obecním úřadem (vyhl. č. 345/2020 Sb.).  

 

3) Pokračování diskuse: 
 

Rostislav Kožušník: dotaz na Společné prohlášení SMO ČR, SMS ČR,  SPOV ČR s podporou NS 

MAS ČR a některých hejtmanů ke kompenzacím krajů. 

Veronika Vrecionová: byla vydána společná tisková zpráva (je i na našich webových 

stránkách) o zaslán dopis poslancům, aby podpořili senátní návrh 300 Kč/obyvatele krajů. 

Zatím nemáme výsledek. Hlídáme projednání kompenzací ve Sněmovně, lze očekávat v úterý 

10.11., ale stále ještě nemáme program.  

 

Václav Bešta: příspěvek k zákonu o odpadech, řešení poplatků 

 

Jitka Bovšková Nová: uvádí příklad propadu příjmů pro obec 

 

Jarmila Smotlachová: příprava rozpočtů obcí na rok 2021 

 

Veronika Vrecionová: poděkovala všem přítomným i dalším členům připojených on-line za jejich 

aktivní účast a jednání v 11 hod. ukončila. 

 

 

Zapsala: PaedDr. Věra Libichová 

Schválila: Ing. Veronika Vrecionová 

 

http://www.spovcr.cz/

